
  
Dagsorden og referat 

For skolebestyrelsesmøder på ERLEV SKOLE 
 

 
Dato: 28. januar 2020  
Tid: kl. 17.00 – 20:00  
Sted: Personaleområdet 

 
 

 

Afbud: AR, AA, ME, SB 
 
Referent: John Skovby 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Mødedeltagere: 

Forældrerepræsentant 
Mathias Christiansen/ MC 
Formand  
 

Forældrerepræsentant  
Anders Alby Ravn/AR 
Økonomiudvalg 
 

Elevrådsformand 
Melissa Schou/6A 

SFO-leder  
Lise Andresen/LA  

Forældrerepræsentant  
Carina Rømer/CR 
Næstformand 
 

Forældrerepræsentant  

Ali Ataya/AA 
 

Elevrepræsentant 
Camilla Rømer/5B 

Souschef  
John Skovby/JS 

Forældrerepræsentant  
Christina Gellert/CG 
Økonomiudvalg 
 

Suppleant 
Lasse Brommann/LB 

Medarbejderrepræsentant  
Inge Berg/IB 

 Skoleleder 
Karsten Rudbeck Jessen/KJ 

Forældrerepræsentant  
Styregruppen for skolebyggeri 
Henrik Jessen/HJ 
  

Eksternt medlem 
Merete Boel Essenbæk/ME 
Museum Sønderjylland 

Medarbejderrepræsentant 
Simon Ravn Brødsgaard/SB 

  

Forældrerepræsentant 
Lene Zachariassen/LZ 
  

Eksternt Medlem 
Vakant 

  

 

For at markere ”tyvetyve”-overgangen vil der umiddelbart efter mødet blive serveret en lettere anretning. 

Det ordinære møde afkortes med ½ - 1 time. 

 

Dagsorden/Referat: 

Punkt Varighed Dagsordenspunkt Referat – oplæses løbende punkt for punkt 

1 
 

1 min. Bemærkninger til seneste referat. 
Godkendelse af dagsorden. 

Referat godkendt 
Dagsorden godkendt 



  

Elevrepræsentanternes punkt 

2  Eleverne orienterer om elevrådets arbejde 
siden sidst. 

Elevrådet har været til fælles elevrådsmøde på kommunen. De har arbejdet med 
trivsel på skolerne, hvilket har været rigtig spændende. 
 
Lokalt har de på seneste elevrådsmøde bl.a. arbejdet med reglerne omkring idræt 
udarbejdet i SB – elevrådet fandt det positivt med rammerne og fortalte, at det 
allerede havde hjulpet.  
Elevrådet har også arbejdet med undervisningsmiljøet på skolen - hvordan de store 
kunne hjælpe de små.  
 
Ud fra seneste SB-møde har elevrådet også behandlet punktet med yum-yum. 
Elevrådet fortæller, at det er blevet meget bedre, og at der ikke ligger yum-yum rundt 
omkring på gangene mere. 
 
I forhold til pedel: 
Robert har tjekket og fixet bruserne i pigegym., så der er bedre vandtemperatur. 
Vi har aftalt, at man ved affald fra klasserne skal passe på ikke at svinge med poserne, 
da de let går i stykker, og der ligger affald rundt omkring. Man kan evt. man tage 2 
poser i affaldsspanden.  
 
Derefter forlod Camillia + Melissa SB-mødet. 
 

Drøftelser 

3 
 
 
 

3.1 
20 min. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Regnskab 2019 – Budget 2020. 
Status på regnskab 2019. 
Drøftelse. 
 
Budget 2020 - den nye tildelingsmodel i 
anvendelse. 

• Tildelingsnøglerne og udmøntningen af 
disse. Hvad betyder det reelt for Erlev 
Skole? 

• Hvorledes prioriterer/vægter SB 
tilrettelæggelsen af budget 2020 – og 

3.1: 
Økonomi - opgørelse af 2019 
JS gennemgik skolens samlede resultat for 2019. Herunder drøftede SB forholdene mellem 
Skoledel og SFO: personaler per barn, forældrebetalte midler til SFO, penge på SFO-konto til 
materialer på ny skole, ansættelser mm. 
 
Beslutning: SB tog regnskabet for 2019 til efterretning.  
 
Økonomi 2020 - fakta - vi har underskud fra 2019 + 20 elever mindre => tilpasse.  
Tildelingsmodellens udmøntning. 
 
Efter oplæg fra JS drøftede SB rammerne for tildelingsmodellen.  



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
3.2 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
3.3 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
3.4 

det set i det perspektiv, at 
rammebevillingerne gives i 
større/bredere puljer. 
- Undervisning/lønninger 
- Undervisningsdrift- materialer 
- Efter- og videreuddannelse 

• Økonomiudvalgets rolle og møderække 
Drøftelse mhp beslutning om 
prioritering/vægtning. 
 
Status på ny hverdag på Erlev Skole:  

• Udviklingsforløb 

• Møde i de nye omgivelser 

• PU, lørdag d. 1/2 – workshop 

• Møbelmesse: Ugen op til Påskeferien 

• Spise/madordning 

• … 
 
Forslag om at flytte temamødet til d. 31. marts 
2020 – ugen for ”møbelmessen”. 
Hvilke områder er for SB væsentlige at 
planlægge med i forhold til temadagen. 
 
Drøftelse. 
Evaluering af fælles SB-møde i Syd. 
Kort tilbagemelding fra de medvirkende – 
bordet rundt. 

• Hvad bragte du ind?  

• Hvad gik du der fra med? 

• Hvad er næste step? 
Distriktsgruppens opsamling og tanker. 
 
Drøftelse. 
 
Strategi for at ”tale skolen op”.  

Der er nu politisk besluttet en grundtildeling, der er forskellig fra skole til skole. Det er SB 
undrende overfor.  
 
SB drøftede ”hovedmodellen” – herunder hvad disse midler skal dække. Der var flere 
drøftelse i SB om fordeling mellem personaler – undervisning & andre opgaver, ledelse, 
materialer til drift i forhold til undervisning, stole/borde mm samt bygningsdrift.  
 
SB drøftede midler til klassedannelse. Herunder beløbets størrelse samt sammenspillet i 
forhold til forskellen i grundtildelingen. SB undrede sig over, at skoler med større 
grundtildeling også kunne få tildeling af midler til klassedannelse.  
 
SB fik en gennemgang af tankerne bag tildeling af midler til socioøkonomien, hvilke 
forudsætninger der ligger bag indextallet samt efterfølgende beløbets størrelse. SB fik en 
redegørelse af Erlev Skoles nuværende fordeling af midler, og hvilke områder der i tæt 
samarbejde mellem ledelse og medarbejderne/teams er blevet prioriteret. 
SB undrede sig over, at socioøkonomien spiller en så afgørende rolle i forhold til driften af 
skole generelt – også almenområdet. 
SB undrede sig over at formålet med socioøkonomien – at gøre en særlig indsats overfor 
elever, der kommer med udfordringer defineret i indextallet – ikke var pillet ud i forhold til 
skiftet mellem gammel model til ny model. 
 
SB drøftede styrkelsen af almenområdet. SB fik indsigt i, hvilket følgeskab forvaltningen 
forventer samt tilbagebetalingesordningen. SB oplever forskellige tilbagemeldinger omkring 
processen vedr. investeringsstrategien og ser frem til endelig afgørelse. Indtil da forventes 
skolen at skulle påbegynde tilbagebetalingen 2021.  
 
SB drøftede opsamlende deres nye rolle i forhold til den nye tildelingsmodel. Herunder 
økonomiudvalgets rolle i fremtiden i beslutningerne.  
 
Beslutning: 
SB modtog redegørelsen og præsentation budget 2020. 
SB fandt flere undrende punkter i gennemgang, som de ønsker at forfølge.  
 
SB ønsker til næste møde et budget for Erlev Skole med forslag til posterne - udarbejdet af 
ledelsen, så SB ud fra dette kan kvalificere beslutningerne/fordelingen/prioriteringerne.  
 
3.2: 



Herunder indskrivningsprocedure – erfaringer 
af nye indsatser. 
Orientering på status. 
 
Hvad gør vi skole fremadrettet? 
Hvad er SB’s rolle/opgave? 
Drøftelse. 
 

KJ orienterede og fortalte om status. Vi har været på besøg på byggepladsen sammen med 
medarbejderne – SFO på fredag – hvilket har været med til at få opdateret billederne af den 
nye hverdag. 
Vi arbejder fortsat på mange fronter med udvikling. 
 
Ledelsen inviterer SB’erne til fremvisning af den nye skole: 

MANDAG D. 9/3 KL. 15.30-16.30 
 
3.3: 
KJ fortalte om evalueringen i distriktsrådet.  
Flere gode ideer skabt - der var godt at drøfte det på tværs og skabe kendskab til hinanden. 
Ønsket om et større kendskab til hinanden var vigtigt. 
 

SB kunne have ønsket at man brugte tid på at lave en strategi for Syd i fællesskab 

SB er opmærksom på balance mellem et fællesskab i Syd i forhold til det lokale.  
 

Flere drøftelser om at få politikerne i tale. 
 
3.4: 
Se ovenstående 

    

Meddelelser/Til orientering 

4  Formanden 
Status på den skriftlige henvendelse til 
medlemmerne i UBF. 
Drøftelse. 

SB drøftede svaret fra UBF. Enighed om at styrke dialogen mellem udvalg og SB, så 
derfor ønsket om at tage imod tilbuddet om et besøg.  
 
SB drøftede vigtigheden af positive historier i pressen for at sikre de gode historier i 
forhold til elever og forældre, men samtidig fortsat arbejde politisk uden om 
medierne på at bedre forholdene for skoledriften.  
 

 Medlemmer 
Evt. forældrehenvendelser 

SB nåede ikke punktet 

 
 
 
 

Ledelsen  

• Model/plan for besøg/SB-møde på 
byggepladsen. 

• Status på skolebyggeriet 
 
 

Ledelsen inviterer til fremvisning af den nye skole: 
MANDAG D. 9/3 KL. 15.30-16.30 
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2 min. Evt. 
Elevrepræsentanterne underskriver og går 

•  

6 5. min. Evt. 
Aktuel sag/KJ 

KJ orienterede om forældresamarbejde i forbindelse med elevfravær og om 
elevkultur.  

Formøder med formand, næstformand og skoleleder kl. 08.00 – kl. 09.30.:  Aftales nærmere – næste gang mandag d. 3. februar kl. 16:00 

  

Møder i SB tirsdage kl. 17.00 til kl. 20.00.:  

Ordinære: 25. februar, 28. april, 19. maj, 16. juni 

Tema: 31. marts 

For dagsorden 

Mathias Christiansen Carina Rømer  John Skovby  Karsten Rudbeck Jessen 

Formand  Næstformand  Souschef   Skoleleder 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Kvittering for deltagelse i skolebestyrelsesmødet d. 28. januar 2020– ERLEV SKOLE 



 
 
 
___________________________ 
Forældrerepræsentant 
Mathias Christiansen/ MC 
Formand  
 

 
 
 
_________________________ 
Forældrerepræsentant  
Anders Alby Ravn/AR 
Økonomiudvalg 
 

 
 
 
_____________________________ 
Elevrådsformand 
Melissa Schou/6A 

 
 
SFO-leder  
Lise Andresen/LA  

 
 
 
__________________________ 
Forældrerepræsentant  
Carina Rømer/CR 
Næstformand 
 

 
 
 
__________________________ 
Forældrerepræsentant  

Ali Ateya/AA 
 

 
 
 
_____________________________ 
Elevrepræsentant 
Camilla Rømer/5B 

 
 
Souschef  
John Skovby/JS 

 
 
 
___________________________ 
Forældrerepræsentant  
Christina Gellert/CG 
Økonomiudvalg 
 

 
 
Suppleant 
Lasse Brommann/LB 

 
 
 
_____________________________ 
Medarbejderrepræsentant  
Inge Berg/IB 

  
 
Skoleleder 
Karsten Rudbeck Jessen/KJ 

 
 
 
___________________________ 
Forældrerepræsentant  
Henrik Jessen/HJ 
Styregruppen for skolebyggeri 
 

 
 
 
__________________________ 
Eksternt medlem 
Merete Boel Essenbæk/ME 
Museum Sønderjylland 

 
 
 
_____________________________ 
Medarbejderrepræsentant 
Simon Ravn Brødsgaard/SB 

  

 
 
 
____________________________ 
Forældrerepræsentant 
Lene Zachariassen/LZ 
  

Eksternt Medlem 
Vakant 

  

 


